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U
`ivotu na{e sagovornice Sare Grbi}, jedne od karatistki-
wa Srbije i Crne Gore sa najve}im brojem trofeja, kako je
ve} sama rekla, sve je i{lo veoma brzo. Privu~ena drev-
nom japanskom borila~kom ve{tinom, lako je ovladala wo-
me, {to joj je donelo brojne titule, priznawa, putovawa,
samopouzdawe koje uspeh povla~i za sobom i, na kraju, sre-

la je ~oveka koji je wenom `ivotu dao poseban smisao – Vawu
Grbi}a. Upoznala ga je na sve~anosti odr`anoj povodom progla-
{ewa najboqeg sportiste 2000. godine, kada je ona izabrana
za najboqu juniorku, a on za najboqeg seniora. Ovaj deo mo`da
i ne zvu~i kao brz dok se ne ka`e da su se ven~ali nakon samo
nekoliko meseci poznanstva, kada je woj bilo svega dvadeset go-
dina. Danas imaju osamnaestomese~nu k}erkicu Inu, koja je ro-
|ena u Moskvi. Sa samo dvadeset dana `ivota ona se na{la u
naru~ju rodbine i prijateqa u Srbiji i Crnoj Gori, da bi se
ubrzo potom sa roditeqima skrasila u Italiji, gde i danas sve
troje ̀ ive. Sa takvim po~etkom, imaju}i na umu i  genetsku potku,
`ivot male devoj~ice ve} sada se mo`e odrediti kao brz. Ali,
krenimo redom…

– Po~etak mog bavqewa sportom ne razlikuje se mnogo od
po~etaka ve}ine dece koja se ukqu~uju u sportske sekcije u osnov-
noj {koli. Kada je u mojoj {koli otvorena sekcija za karate, ko-
ju je dr`ao “Radni~ki”, sestra, brat i ja odmah smo se upisali.
Moram da priznam da razlog nije bila qubav prema tom sportu,
po{to je nas zanimao sport uop{te, ve} {to je to tada bila je-
dina sportska sekcija u na{oj {koli. ̂ ak su se u po~etku vr{wa-
ci {alili na na{ ra~un, po{to su o karateu znali onoliko ko-
liko su videli u filmovima o Brusu Liju i Xekiju ^enu, a to ni-
je nimalo nalikovalo na sport kojim bi se bavile devoj~ice.

SARA GRBI], KARATISTKIWA

KORAK DO CIQA
Kod mene se sve nekako 
de{avalo veoma brzo. 
Ulazak iz juniorske u 
seniorsku reprezentaciju, 
pa medaqa na prvom 
Evropskom prvenstvu. 
Isto je bilo na slede}em 
takmi~ewu, pa ponovo... 

Imala sam dosta uspeha, 
ali ono {to jo{ nisam uspela
da osvojim jeste zlato na
prvenstvu Starog kontinenta. 
Vi{e je drugih mesta nego 
prvih, i to me ve} godinama
mori, jer kad god osvojim 
srebro imam utisak kao da
ni{ta nisam postigla.
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– Prvo smo Marta i ja {est godina trenirale u “Radni~-
kom“, dok se brat veoma brzo preorijentisao na ko{arku. Onda
smo se prebacile u “Soko [tark“ zato {to su tada u wemu bili
boqi uslovi za trenirawe, odlaske na takmi~ewa, a i klub je
predstavqao ime u svetu karatea kod nas. Nakon tri godine tre-
nirawa u tom klubu pre{la sam u “Dijamant“ iz Zrewanina. Ta-
mo sam zaista bila zadovoqna i ~itava pri~a o odlasku iz “Di-
jamanta“ bolna je ta~ka u mojoj karijeri. Su{tina je u tome {to
me, bez obzira na medaqe i titule koje sam osvajala za taj klub,
u vreme kada sam ostala u drugom stawu i porodila se, trener
potpuno zaboravio. Kako nisam osoba koja bi nekoga vukla za
rukav, kada je do{lo vreme da se vratim u karate, oti{la sam u
“Budu}nost“, gde su me oberu~ke primili.

Kako to izgleda `iveti u Italiji, obilaziti roditeqe i
prijateqe u Beogradu i Novom Sadu, trenirati za klub iz
Podgorice i imati osamnaestomese~nu devoj~icu?
– Zaista zvu~i pomalo haoti~no i komplikovano, ali kada

je re~ o mom bavqewu sportom, trener Rajko Bujo{evi} mi u sve-
mu izlazi u susret i ostavqa prostor da se sama organizujem,
znaju}i da }u potpuno profesionalno odraditi svoj deo posla.
Po{to moja sestra `ivi u Podgorici, odlaske u taj grad iskori-
stim za trenirawe i dru`ewe sa wom, a ona mi poma`e i oko
~uvawa Ine.  Da se u na{em karateu potpisuju neki ozbiqniji i
zna~ajniji ugovori, verovatno bih morala da boravim u Podgo-
rici. Po{to nije tako, uglavnom treniram u Latini, gradi}u ne-
daleko od Rima, gde ve} drugu godinu `ivimo. Tamo sama radim u
teretani u kojoj i Vawa trenira, a kada mi je potreban sparing-
partner dolazim u Podgoricu ili Beograd. 

Du`a pauza koju si napravila u karijeri, zbog trudno}e i
poro|aja, nije mnogo uticala na kvalitet tvojih sportskih
nastupa. Kako je izgledao povratak na borili{ta?
– Po~ela sam trenirati osam meseci posle poro|aja, po{to

su mi savetovali da ne prenaglim sa po~etkom. Moram da pri-
znam da mi je tada bilo prili~no te{ko, po{to sam, s jedne
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A
Prvo smo uve`bavali kate,

{to nam je s vremenom dosadilo,
ali kasnije, kada su uvedene bor-
be, uz upornost na{eg trenera ko-
ji nas je bodrio, bio je to dovoqan
podstrek da sestra Marta i ja na-
stavimo daqe, da ne odustanemo.
Potom sam dobila i prve medaqe.
One su mi dale novu snagu za sve
ve}e napore koji su dolazili sa
napredovawem u sportu. Na kraju
me ni{ta drugo nije zanimalo os-
im karatea, mada sam ga zavolela
na pravi na~in tek kada sam u{la
u seniorsku reprezentaciju. Sva-
kom ko se bavi sportom san je da
u|e u reprezentaciju. Kada sam to
postigla, jasno sam mogla da vidim
sebe daqe u tom sportu. 

Kako je izgledao tvoj put od
“Radni~kog” do “Budu}nosti”
iz Podgorice, kluba za koji
danas trenira{? Dosta se
pri~alo o razlozima prela-
ska u taj klub. 

Porodica kao inspiracija 
– Grbi}i na Kalemegdanu



B
io je to Goranu ~etvrti maraton na kome je u~estvovao u
kratkom periodu, a {esti u ovoj godini. Naime, 11. sep-
tembra iznenadio je mnoge u Pore~u kada je u konkurenciji
takmi~ara, me|u kojima su neki u~estvovali i na olimpij-
skim igrama, zauzeo tre}e mesto. Posle toga tr~ao je u
Istambulu na Balkanskom prvenstvu u maratonu gde je bio

{esti, pa u Zagrebu 14. Po povratku iz Venecije tr~ao je i u
Podgorici gde je i okon~ao uspe{nu takmi~arsku sezonu. 

O~ekivao je da na Svetskom vojnom prvenstvu zauzme
“zlatnu sredinu”, kako je i bilo, ali i da bude br`i od istr-
~anih 2.39.35. Me|utim, imaju}i u vidu da su pripreme za u~e-
{}e na tom takmi~ewu, te obezbe|ewe opreme i svega ostalog
{to je neophodno da bi jedan maratonac stigao do ciqa (is-
hrana, vitamini i dr.), prepu{teni mo}ima wegove jake `eqe
da se takmi~i i dobroj voqi sponzora, postignuto vreme je vi-
{e nego zadovoqavaju}e. Tim pre kada se zna da je od pedese-

strane, `arko `elela da se vratim u sport, dok sam, s druge
strane, ~eznula da svaki trenutak provedem sa Inom. Prvi put
smo se rastale kada je ona imala jedanaest i po meseci, na ~e-
tiri dana, i tada sam htela da puknem od ~e`we.

Ipak si na Prvenstvu Srbije i Crne Gore, prvom takmi~e-
wu na kome si u~estvovala posle povratka, osvojila zlato u
svojoj kategoriji i bronzu u apsolutnoj? 
– Na tom takmi~ewu imala sam tremu kakvu ranije nisam

ose}ala, kao da se nikada nisam takmi~ila. Samim tim vi{e
mi je zna~io uspeh koji sam postigla, jer mi je ulio neophodno
samopouzdawe, tako da sam na Mediteranskom prvenstvu, koje
je odr`ano  kasnije, bila tre}a. Onda mi se dogodilo ne{to
{to mi ni dan danas niko nije razjasnio, a na ~emu }u insisti-
rati. Naime, posle tri meseca pripremawa za Evropsko pr-
venstvo, samo dan pred po~etak takmi~ewa saznala sam da ne}u
nastupiti za reprezentaciju. Da nisam stekla odre|eni status
u ovom sportu, mo`da bih pre{la preko svega. Ovako }u kad-
tad zahtevati da mi se objasni koji je razlog za to {to se dogo-
dilo, naro~ito kada premotam film unazad i setim se koliko
puta nisam bila sa svojim detetom da bih se {to boqe pripre-
mila za to takmi~ewe. Po{to su tu, o~igledno, prevagnuli neki
drugi razlozi, koji nemaju veze sa sportom, nastoja}u da se to
ra{~isti. Sve se to desilo posle mog prelaska u “Budu}nost”.
Sujete i ko zna ~ega jo{ ima u svim sportovima, ali meni se pr-
vi put desilo da zbog toga stradam, i to me pogodilo. 

Jedno vreme si ̀ ivela u Japanu, kolevci karatea. Kakvo is-
kustvo nosi{ iz te zemqe?
– Tamo sam se prvi put susrela sa jednim specifi~nim, na-

sle|enim pristupom treningu, koji Japanci ne `ele da mewaju ni
po koju cenu. Rekla bih da su fanati~ni kada je o tradiciji re~,
iako se karate dosta izmenio u odnosu na ono {to je bio u ta
drevna vremena. Postao je zanimqiviji i dopadqiviji za publi-
ku, sve je ubrzano i lepo za oko. Dok u na{em karateu trening
traje najvi{e sat i po, po{to borbe traju po dva minuta, u Japa-
nu trening traje tri sata, i to udarni~kim tempom. ^ini mi se da
je to preterano. Sa druge strane, ono {to bismo mogli da nau~i-
mo od wih jeste velika po`rtvovanost. Iako gube sa 2:0, oni }e
da izgore u borbi do isteka drugog minuta. Mo`da bi neka kom-
binacija na{eg i wihovog na~ina rada predstavqala idealan
spoj.

Kakvo je tvoje vi|ewe na{e Karate reprezentacije?
– Pre moje generacije u na{em `enskom karateu bilo je

samo jedno neprikosnoveno ime – Tawa Petrovi}, koja je osva-
jala medaqe. Posle we je do{la moja generacija. U woj svaka
od nas ima ne{to svoje, druga~ije od one prethodne, i zahvaqu-
ju}i tome mo`e da uzme medaqu, dok smo ekipno skoro na sva-
kom takmi~ewu osvajale medaqu. Tako smo i po~ele, kao najmla-
|a ekipa u istoriji evropskih prvenstava koja je uzela odli~je.

Po mom mi{qewu, osnovni problem u na{oj reprezenta-
ciji jeste u tome {to se nikada ne zna ta~an plan i program ra-
da, kao {to je to u drugim zemqama, gde sportisti, zahvaquju}i
dobroj organizaciji, mogu da se posvete studirawu, dok smo mi
ve~iti studenti koji svuda sa sobom nose kwige i – na tome naj-
~e{}e ostajemo. O materijalnoj situaciji suvi{no je i govori-
ti, po{to je op{tepoznato da su kod nas individualni sportovi
u zape}ku. Mi ne mo`emo da se sakupimo svi u istoj opremi, zo-
vu nas Beneton reprezentacijom, a kamoli ne{to vi{e – ali
navijamo svi jedni za druge. 

Sawa SAVI]
Snimio Goran STANKOVI]
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Prvi put ove godine Vojska
Srbije i Crne Gore imala je
svog predstavnika na
Svetskom vojnom prvenstvu 
u maratonu u Veneciji,
desetara po ugovoru Gorana
^egara, aktuelnog dr`avnog
prvaka u maratonu, koji je u
vojnoj konkurenciji zauzeo
vrlo dobro 21. mesto
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